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Covidová epidemie, která Česko zasáhla, 
se negativně projevila i v Loděnici. Ovšem 
ani ne tak nárůstem covid pozitivních 
(nejvyšší námi zaznamenaný počet 53 
osob začal ve druhé polovině listopadu  
v Loděnice opět klesat) jako spíše 
dopadem vládních opatření. Plánovaný 
koncert metalové hudby sice poznamena-
la spíše karanténa účinkujících, ale slav-
nostní rozsvícení adventního vánočního 
stromu už muselo být odvoláno, stejně 
jako adventní trhy. Ani již připravené ad-
ventní věnce se nemohly prodávat a pro 
typický svařák bylo nutné zajít do obchůd-
ku u potoka nebo do restaurace. Přesto se 
někteří k nazdobenému a rozsvícenému 
stromu chodili alespoň podívat nebo se 
společně vyfotit. 

Nečekaným dárkem pak byly sněhové 
vločky, které se právě o adventní nedě-
li začaly snášet na krajinu a přibližovat 
vánoční atmosféru. Mokrý sníh částečně 
vydržel díky nočním teplotám pod bo-
dem mrazu, ale na sáňkování to ještě 
nebylo. Ovšem sněhové nadílky se v pro- 
sinci opakovaly a ty již dětem neunikly. 
Zároveň se rozjely obecní sněhové pluhy  
a sypače a také majitelé domů museli 
vytáhnout hrabla.

Loděnický život v kostce Z preventivních důvodů byla zrušena 
Mikulášská nadílka ve Velkém sále KZ 
a Mikuláše tak připomínala hlavně veselá 
výzdoba na oknech v Mateřské škole. Ale 
mezi děti do MŠ nakonec přece jen dora-
zil a s početnou družinou čertů a andělů se 
dostavil i do místní ZŠ.

Plánované koncerty se naštěstí uskutečnit 
mohly, byť za přísných hygienických 
opatření. Není proto divu, že účast byla 
velká. Došlo i na dlouho očekávané Vítání 
občánků a bez omezení se konají i obno-
vené vycházky, neboť na ně se ustanovení 
platná pro uzavřené prostory nevztahu-
jí. Zato pořadatelé plesů, pokud stávající 
nařízení zůstanou v platnosti, budou muset 
počet návštěvníků omezit na 100 osob.

Nemoc se přesto Loděnici nevyhnula – nej-
dříve byl na přechodnou dobu byl omezen 
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Žádáme občany, aby v roce 2022 
zatím neplatili místní poplatek 
za odpad pro rok 2022. Předpis 
poplatku pro rok 2022 bude sdělen 
plátci písemně nebo osobně správ-
cem poplatku na počátku roku 
podle objednané kapacity svozu 
odpadu. Poté bude možné úhradu 
poplatku za odpad provést. 

Dlužné poplatky do roku 2021 je 
možné hradit i na počátku roku 
2022.

Poplatky ze psa a poplatky z hrobů 
zůstávají nezměněny a lze je platit 
kdykoliv.

Přehled plánovaných akcí (pokud 
nebudou v rozporu s případnými 
novými vládními usneseními, nebo 
se pořadatel nerozhodne jinak):

01. 01. 2022 – Tradiční novoroční 
vycházka ke studánce U Tří habrů 
– sraz ve 14:00 před školkou

15. 01. 2022 - Tradiční Tříkrálový 
koncert tří kapel - Rockfor, T.R.Y. , 
Los Vertigos a možná další. Start cca 
v 19:00 ve Velkém sále Kulturního 
zařízení. Vstupné dobrovolné. Jste 
srdečně zváni.

11. 2. 2022 – Obecní ples - Konání 
dle vládních omezení

Každé pondělí od 17.30 do 
18.30 Jóga s Lucií Obermanno-
vou v ZŠ, tel. 732 192 878, mail:  
Oberlu@seznam.cz

Každé pondělí od 18.00 do 19.00 
Jóga s Janou Bourovou v KZ,  
tel. 605 477 521

Každé úterý od 16.00 Klub vol-
ného času v přísálí KZ – kontakt:  
737 177 100

Uvítáme, pokud nám své příspěvky 
do příštího čísla zašlete do 10. 1. 2022 
na e-mail: zpravodaj@lodenice.cz

Leden je podle gregoriánského kalendáře 
první měsíc v roce. Český název pochází 
od slova led – měsíc ledu. Ve východ-
ní Evropě byl původně označován jako 
měsíc vlka. V mnoha jazycích je název 
měsíce odvozen od latinského Ianuari-
us, jedná se o pojmenování podle boha  
Januse z římské mytologie. Janus byl bo-
hem začátků a konců. 
Měsíc leden (stejně jako únor) původně 
v římském kalendáři neexistoval. Římský 
kalendář měl pouze 10 měsíců, zima byla 
totiž považována za období bez měsíců.  

V r. 713 př. n. l. byl do něho zahrnut  
i leden a únor.
Na severní polokouli bývá leden v průmě-
ru nejchladnější měsíc v roce, na jižní 
polokouli naopak nejteplejší. Po sluno- 
vratu se na severní polokouli v průběhu 
ledna prodlužuje den.
Křesťanským svátkem Tři králové (6.  
ledna) vrcholí a končí období Vánoc, 
zároveň začíná období masopustu.
Přejeme klidný a zasněžený leden i šťastný 
a úspěšný rok 2022.   

Redakce

Leden
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provoz matriky a také pošta zkrátila své úřední hodiny. Poté 
se Obecní úřad uzavřel úplně. Práce na projektech se ale ne-
zastavila.

Obecní úřad se kriticky vyjádřil k oznámení o záměru re-
cyklačního střediska INOS Richter, s.r.o. snížit kapacitu 
recyklačního zařízení ze stávajících 100.000 tun/rok na 
50.000 tun/rok a místo toho vystavět a provozovat beto-
nárnu s roční kapacitou 25.000 m3/rok, tj. 50.000 tun be-
tonu ročně. Přestože by betonárka měla být moderního 
typu, odhlučněná a měla by druhotně zpracovávat stavební 
odpady (asfalt, zeminu, beton, kamenivo), obec požaduje 
vypracování EIA s průkazným předložením komplexního 
posouzení dopravního dopadu na obec Loděnice.
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RO schválila:
- ředitelce ZŠ nenárokovou složku platu ze státních  
prostředků formou odměny. 
- ošetření užívacího vztahu k pozemku p. č. 316/3 u MŠ 
za GZ formou výpůjčky. Pozemek bude obci Loděnice pře-
veden po schválení zastupitelstvem

RO dále vzala na vědomí informaci o provedené opravě 
chodníku v Plzeňské ulici, kde se propadl před č.p. 356. 
Provedenou opravu starosta s místostarostkou osobně 
zkontrolovali a i když po zasypání štěrkem nemůže dojít  
k úrazu, štěrk bude odstraněn a nahrazen betonem. 
Následně, za účasti zástupců Skanska Reality a.s. a JUDr. 
Sršně, členové RO diskutovali o vývoji projektu 43 
ŘRD-Skanska Reality a.s. a o znění plánovací smlouvy. 
Ze zápisu vybrala Jana Tučková (podrobné informace na-
jdete na webu obce)

Informace ze schůze Rady obce 
Loděnice ze dne 16. 11. 2021

Obecní úřad také obdržel od berounského odboru výstavby 
schválený stavební záměr na stavbu  mateřské školy. Ob-
jekt mateřské školy bude dvoupodlažní a bude rozčleněn 
na 3 vzájemné posunuté části se 6 učebnami pro 25 dětí. 
Na zahradě budou umístěny herní prvky, brouzdaliště  
a pískoviště. Na jihovýchodní straně pozemku, z ulice “Za 
GZ”, bude vstup do MŠ dvěma brankami pro pěší a bude tu 
umístěn i hlavní vjezd do areálu s parkovištěm se 44 stáními 
pro osobní automobily včetně komunikace pro zásobování 
a zpevněné plochy. Parkoviště bude od veřejné komunikace 
odděleno bránou. V návaznosti na stavbu školky by mělo 
dojít  i k úpravě přilehlých chodníků a zatravněných ploch 
a mohla by tak být vyřešena dlouhodobě neúnosná situace 
s parkováním v ulici Za GZ. Blýská se tedy na lepší časy 
dětem i obyvatelům v okolí Gramofonky. 

Věřme, že také nová vyhláška o odpadech přispěje k dalšímu 
zkvalitnění života v obci a díky vyššímu podílu třídění a re-
cyklování i ke zlepšování životního prostředí nás všech.

A na závěr ještě jedno konstatování. V minulém čísle jste 
si mohli přečíst informaci o následcích silných poryvů vě-
tru, kdy větev starého topolu, rozlomeného pod náporem  
vichřice, zdemolovala automobil na parkovišti GZ. Dnes 
vás můžeme ubezpečit, že k podobné události  již nemůže 
dojít. O víkendu 11. a 12. prosince byly všechny rozložité 
staré topoly na parkovišti GZ poraženy. 

Redakce
Parkoviště po poražení stromů. - foto D. S. 

Informace ze schůze Rady obce 
Loděnice ze dne 30. 11. 2021
RO schválila:
- rozpočet MŠ Loděnice pro rok 2022 ve výši 835 000,- Kč.
- rozpočet ZŠ Loděnice pro rok 2022 ve výši 51 000 250,- Kč
- rozpočtové opatření č. 10/2021 (Jedná se o navýšení 
výdajů na odpadové hospodářství o 400 tis. (zdražení cen 
vývozu odpadu) a navýšení výdajů o 100 tisíc souvisejících  
s údržbou obce – veřejných prostranství a zeleně, opravy ko-
munální techniky. Navýšení výdajů o 500 tis. Kč je kompen-
zováno navýšením příjmů o 500 tisíc – daň z hazardu)
- poskytnutí neinvestiční dotace Clubu De Pétanque 
Loděnice, z.s. na rok 2022 ve výši 20 000,- Kč
- poskytnutí neinvestiční dotace LOděnické KULturní 
Společnosti, z.s. na rok 2021 ve výši 35  000,- Kč na „Kon-
cert v barvách Semaforu“

- poskytnutí neinvestiční dotace Sdružení rodičů a přátel 
školy při ZŠ Loděnice., z.s., na rok 2022 ve výši 15 000,- Kč
- vypsání výběrového řízení na „Podání žádosti o dotaci 
z prostředků SFDI a vypsání výběrového řízení na zho-
tovitele, TDS a BOZP“ k akci „Nové chodníky podél ulice 
Pražská, mezi ulicí U Hřbitova a Hořelickou“
- podání žádosti o dotaci s názvem Rekonstrukce ul. 
Šeříkova do programu Podpora obnovy a rozvoje venkova
- smlouvu o pronájmu tří kotců na rok 2022, v psím útulku 
Bouchalka, za cenu 76 650 Kč
- provedení opravy veřejného osvětlení u panelových domů 
v ulici Za GZ. Jedná se o opravu cca 10 ks svítidel
- opravu odtokového kanálku, až to klimatické  pod-
mínky umožní.
- uspořádání diskuse s odborníkem o možnosti vybudo-
vat chodník v ulici Na Brance.
 
Celý zápis je uložen na webu obce Loděnice – samospráva

Zpracovala Hana Ubesová
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celoroční provoz, tréninky, soustředění, školení a dopravu,  
20 000 Kč na oslavy 10. výročí založení spolku a 200 000 Kč 
na nákup valníku na přepravu žíněnek a sportovního nářadí 
na tréninky a akce pořádané spolkem). Karel Dvořák, který 
je předsedou tohoto spolku, pak představil náročnost 
přepravy žíněnek i dalšího potřebného vybavení i samot-
nou přípravu mladých judistů. Spolek sdružuje celkem 360 
členů, z nichž 336 je ve věku 5–18 let a 75 dětí je z loděnické 
ZŠ. Odrostlí členové navíc ze spolku neodcházejí, ale stávají 
se trenéry a rozhodčími.

- poskytnutí neinvestiční dotace spolku LOKULS ve výši. 
110 000 Kč na pořádání kulturních akcí, honoráře účinku-
jícím, poplatky OSA, výrobu a distribuce plakátů a vstupenek.

- poskytnutí neinvestiční dotace spolku Loděnice v historii 
ve výši 100 000 Kč. Smlouva o dotaci ovšem bude uzavře-
na až poté, co spolek získá právní subjektivitu. Předsed-
kyně spolku Tereza Fatková přiblížila plánovanou činnost 
spolku: vydání knihy o rodu Cífků a brožury o městy-
su Loděnice z doby první republiky, reedici knihy Karla  
Patáka Loděnice - obec na zemské stezce. Spolek chystá  
i novou výstavu, digitalizaci osobních archivů i materiálů ze 
státních archivů, využití moderních technologií, vytvoření 
virtuálního průvodce po obci i samostatných webových 
stránek a bude nadále spravovat Museum trati 

- Obecně závaznou vyhlášku č. 3/2021 o stanovení obecního 
systému odpadového hospodářství a Obecně závaznou 
vyhlášku č. 4/2021 o místním poplatku za odkládání ko-
munálního odpadu z nemovité věci. Vzhledem k zavedení 
nové legislativy o odpadech, která obce výrazně sankcionu-
je za překročení stanovené kvóty netříděného komunálního 
odpadu, poplatek se nadále již nebude platit za trvale ži-
jícího občana, ale za nemovitost. Majitelé si ale budou moci 
zvolit četnost vyvážení odpadu (1x týdně, 1x za 14 dní, 1x 
za měsíc) i velikost nádoby na odpad. Jejich popelnice pak 
budou označeny štítkem příslušné barvy. Četnost vyvážení 
zatím z technických důvodů nebude možné v průběhu roku 
měnit (to umožní až zavedení čipů, s nímž svozová firma 
počítá zhruba do tří let). Sazba poplatku byla odsouhlasena 
ve výši 50 haléřů za 1l odpadu

- schodkový rozpočet na rok 2022 s plánovanými příjmy 
ve výši 43 057 000,00 Kč a výdaji ve výši 66 603 676,00 Kč 
navýšené o investiční dotaci pro Judo víc než sport. Scho-
dek rozpočtu ve výši 23 546 676,00 Kč je pokryt z prostřed-
ků hospodaření z minulých let (více informací v samostat-
ném článku uvnitř Zpravodaje).

- bezúplatný převod pozemku par. č. 316/3 u MŠ do vlast-
nictví obce i se všemi omezujícími podmínkami smlouvy 

ZO schválilo:

- uzavření smlouvy o zajišťování a financování dopravní ob-
služnosti se Středočeským krajem ve výši 582 770 Kč ročně. 
Kraj v tomto případě zastupuje příspěvková organizace 
INSK – Integrovaná doprava Středočeského kraje, která 
provozuje linky 380, 384, 636, 952 a S6.

- Dodatek č. 2 ke Smlouvě o dílo na akci „Splašková kanali-
zace a vodovod Loděnice“ uzavřené s firmou STREICHER, 
spol. s r.o. Celková cena díla se snížila o rozdíl hodnot více-
prací a méněprací na částku 9.370.893,53 Kč včetně DPH

- vypsání výběrového řízení na Vypracování dokumentace 
týkající se Rozšíření kapacit Základní školy Loděnice. Mělo 
by jít o výstavbu vícepodlažního, částečně podsklepeného 
bezbariérového pavilonu se 7 (sedmi) plnohodnotnými 
učebnami (3x učebna cizích jazyků, 1x zeměpis, 1x fyzika, 
1x chemie a 1x kmenová učebna), s odpovídajícím počtem 
šaten, kabinetů, skladů, sociálních zařízení a bezbariérových 
WC včetně výtahu. Nové specializované učebny by měly 
být vybaveny nábytkem, stroji, didaktickými pomůckami, 
kompenzačními pomůckami a kompenzačním vybavením 
pro vzdělávání dětí. Celý pavilon by měl být umístěn na 
severozápadní straně areálu školy a měl by mít vlastní vstup 
a zároveň být napojen na stávající objekt školy. Součástí stav-
by bude dále samostatný objekt nové tělocvičny pro výuku 
tělesné výchovy o minimálních rozměrech 12 m x 24 m  
s odpovídajícím zázemím. A pokud si to normy vyžádají, do-
jde i k rozšíření kapacity stávající školní jídelny. Maximální 
výše nabídkové ceny je stanovena na 1 850 000,- Kč bez DPH. 
- vypsání výběrového řízení na veřejnou zakázku malého 
rozsahu na stavební práce pod názvem „Chodníky v ul. 
Pražská, jižní strana a úprava křižovatky Karlštejnské,  
K Nouzovu a příjezdu k nádraží“. Počítá se se zahájením  
v dubnu 2022 (podmíněno ukončením výběrového řízení)  
a s dokončením prací do 120 dnů od předání staveniště. Před-
pokládaná hodnota zakázky činí: 4 074 825,84 Kč bez DPH. 

- rozpočtové opatření č. 11/2021 o převodu investičních 
prostředků ve výši 547 525 Kč pro ZŠ na výměnu dvou ply-
nových kotlů.

- pořizovatele nového Územního plánu obce Loděnice. 
Bude jím Městský úřad Beroun, který poskytne tuto služ-
bu zdarma. Alternativní, tzv. „létající pořizovatelé“ vyžadují 
za služby nemalé peníze a i když pracují rychleji, úřady jim 
údajně často podání vrací kvůli procesním chybám
- poskytnutí neinvestiční dotace spolku AFK Loděnice ve 
výši 275 000 Kč na udržování hracích ploch, vodné a stočné, 
energie, nájmy sportovišť, dopravu, startovné apod. AFK 
sdružuje cca 200 členů, z nichž 157 je aktivních a 101 ve 
věku 15–23 let a jak popsal přítomný předseda spolku Josef 
Tůma a místopředseda Milan Březina, i přes složitou situaci 
v období pandemie a chátrající zázemí (naklánějící se tribu-
na, rozpadající se plot...) se podařilo mládež u sportu udržet 
a dobré výsledky AFK dosáhl i v oblasti sportu seniorů.

- poskytnutí neinvestiční + investiční dotace spolku Judo 
víc než sport celkem ve výši 320 000 Kč (100 000 Kč na 

Informace z veřejného zasedání  
Zastupitelstva obce (ZO) ze dne  
15. 12. 2021 
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požadovanými Úřadem pro zastupování státu ve věcech 
majetkových (týkající se převážně využití pozemku pouze 
ve veřejném zájmu) a zřízení věcného práva po dobu 10 let 
od zavkladování.

- záměr koupě automobilové stříkačky od města Mníšek 
pod Brdy pro místní hasiče a pověřilo RO stanovením 
konkrétní částky, s níž se Loděnice zúčastní prodeje formou 
obálkové metody. Jedná se o vůz značky Liaz po celkové re-
pasi z roku 2009 a repasi čerpadla v roce 2015. Velitel hasičů 
Jiří Štulc popsal obtížnou situaci místního hasičského sbo-
ru, jehož vozový park je velmi zastaralý.

ZO naopak odmítlo:
- žádost o odprodej pozemků par. č. 1139/4 a 1139/2 ve 
vlastnictví obce, neboť by tak omezilo právo přístupu k jiné 
nemovitosti a jeden z pozemků je navíc součástí veřejné cesty

- žádost o posunutí uzávěrky Loděnického zpravodaje 
na 10. den v měsíci z důvodu dlouhé doby tisku, díky níž 
se Zpravodaj dostává v poslední době pozdě do schránek 
občanů. Místo toho bude Zpravodaj uložen na webových 
stránkách obce již v době, kdy půjde do tisku, a jeho ko-
pie bude na návrh Karla Dvořáka vyvěšena na vývěsce  
u Obecního úřadu. 

Starosta pak zastupitele a přítomné občany informoval  
o stavu rozpracovaných projektů (vybrány jen ty, které ne-
jsou zmíněné v rozhodnutích RO nebo ZO):
- rekonstrukce OU – je nutné dopracovat studii o tom, kam 
se přemístí archiv, po zbudování výtahu
- zasíťování pozemků pod Hřebenem – hledá se zpracova-
tel zadávací dokumentace

- rekonstrukce ulice Sedlecká – zpracovává se zadávací do-
kumentace a čeká se na vyjádření, zda půjde o opravu nebo 
bude potřeba stavební povolení

- rekonstrukce Hluboké cesty a Školní – o úpravu jedno- 
směrného provozu již bylo požádáno, na opravu Hluboké 
cesty je možné poptávat projektantky, rekonstrukce Školní 
bude vyžadovat zadávací dokumentaci

- záměr zjednosměrnit ulici Havířskou ve směru od  
Rudné, aby se předešlo situacím, kdy při problémech na dál-
nici navigace vede kamiony touto cestou (žádost o změnu 

dopravního značení byla podána již před třemi měsíci)

- osvětlení ulice Za GZ – poté, co GZ odstranily vysoké 
lampy, přestal být prostor před panelovými domy osvětlen 
– místní elektrikáři již opravili cca 15 lamp a prostor je opět 
z větší části osvětlen

Na závěr v rámci diskuse:
- Kamil Horný spolu s místostarostkou informovali  
o výsledku jednání se Správou železnic (SŽ), v jejímž vlast-
nictví je pozemek, na kterém obec zamýšlela vybudovat 
Skateboardové hřiště. SŽ železnic se vyjádřila nesouhlasně 
– pozemek si ponechá ve svém vlastnictví, aby tam mohla 
pracovat se svou technikou, v případě elektrifikace trati. 
Zároveň požádala o schůzku v únoru 2023 ohledně výstav-
by železničního tunelu. Stavební práce by měly započít  
v roce 2030 a tunel by měl být dokončen v roce 2036.

- Karel Dvořák podotkl, že tentokrát kvůli absenci Martina 
Boka nebyla k dispozici kvalitní promítací technika ani 
vzdálené připojení pro zastupitelku Šimrovou. Starosta 
přislíbil se tímto problémem zabývat

- Václav Veverka starostu požádal o uzavření dohody  
s mysliveckými sdruženími okolních obcí (v Loděnici 
myslivecké sdružení není) a o souhlas s najmutím střelce na 
odstřel přemnožené černé zvěře, která likviduje již i pozem-
ky uvnitř obce. I toto starosta zařídí.
Na základě vlastních poznámek vybrala a sestavila

Jana Tučková

Vzhledem k tomu, že od 1. 1. 2022 se významně mění 
legislativa v oblasti odpadového hospodářství, obec vydá 
do konce roku dvě vyhlášky, týkající se odpadového hos-
podářství, které legislativní změny budou akceptovat. 
Zásadní změna bude v placení místního poplatku za odpad. 
Vlastník nemovitosti si objedná četnost svozu odpadových 
nádob (1x týdně, 1x za čtrnáct dnů, 1x měsíčně) a tím si 
zarezervuje množství odváženého odpadu. 
Žádáme občany, aby v roce 2022 zatím neplatili místní 
poplatek za odpad pro rok 2022. Předpis poplatku pro rok 

2022 bude sdělen plátci písemně nebo osobně správcem 
poplatku na počátku roku podle objednané kapacity svo-
zu odpadu. Poté bude možné úhradu poplatku za odpad 
provést.

Dlužné poplatky do roku 2021 je možné hradit i na počátku 
roku 2022.

Poplatky ze psa a poplatky z hrobů zůstávají nezměněny  
a lze je platit kdykoliv.

Vladana Rochlová-Radová

Upozornění občanům - odpadové hospodářsví

ZPRÁVY Z OBCE
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Ve výdajové části se předpokládá využití 68 603 676,-Kč. Zde 
kromě bezproblémového zajištění provozu Základní školy, 
Mateřské školky, údržby majetku obce, odpadového hos-
podářství, osvětlení, požární bezpečnosti, činnosti spolků, 
provozu Obecního úřadu, je počítáno s investicemi do 
akcí pro další rozvoj obce. V letošním roce rozpočet počítá  
s rekonstrukcí silnic za 12 000 000,-Kč, vybudováním chod-
níků za 6 000 000,- Kč, pracemi na staveništi nové Mateřské 
školy u GZ 6 000 000,-, projekce a příprava nového veřej-
ného osvětlení  400 000,-Kč, nákup automobilu pro místní 
požárníky 1 000 000,- a výstavba výtahu v budově Obecního 
úřadu 4 500 000,-Kč. Kromě těchto záměrů přecházejí do 
roku 2022 rozpracované akce: Přechod na Jánské, Úprava 
povrchu Na Skalce, Rekonstrukce Klubu, Záchytné parko- 
viště /P + R/ u vlakového nádraží, Kamerový systém, Nová 
tribuna na fotbalovém hřišti, Dešťová kanalizace a Úprava 
povrchu na jižní straně Plzeňské ulice.

Z přehledu je zřejmé, že záměrů je dost. Vzhledem  
k zůstatku na účtu u banky, k 31. 12. 2021 je to odhadem  
25 000 000,-Kč, může i ztrátový rozpočet finančně zabez-
pečovat zamýšlené investiční záměry. Pochopitelně je nutné 
využít jakékoli možnosti k získání podpory z vypisovaných  
dotačních programů.

Alena Heinrichová

Rozpočet obce je druhý nejvyšší zákon v obecní demokracii, 
proto jeho sestavování byla věnována odpovídající po-
zornost. Členové Rady obce a Finanční výbor zpracovali 
společně návrh, který byl na posledním zasedání Zastupi-
telstva obce dne 15. 12. 2021 schválen.

V oblasti příjmů se počítá s příjmem 43 057 000,- Kč. Tato 
částka je většinově tvořena  „přerozdělením daňových 
příjmů státu“ podle stanovených indexů na jednoho při-
hlášeného občana obce. V roce 2021 tato částka činila  
11 450,-Kč. Ovlivnit se dá pouze přesvědčením občanů, 
kteří zde bydlí a nejsou přihlášeni k pobytu, aby tak učini-
li. Odhaduji, že trvale žijících, ale nepřihlášených občanů 
je 200. Kdyby tu byli přihlášení, měli bychom v příjmech  
o 2 miliony více. Menší část příjmů je tvořena v oblasti na-
kládání s odpady: pronájem kanalizace, zneškodňování 
tříděného odpadu, podíl z hospodaření vodáren, pronájmy 
veřejných prostranství, daň ze psů, správní poplatky apod. 
V této oblasti lze částku navýšit, ale objem získaných pro- 
středků je malý. V příjmové části nejsou započítány případ-
né dotace, které možná získáme při využití dotačních titulů,  
a jsou skrytou rezervou rozpočtu.

Rozpočet obce na rok 2022 byl 
schválen

ŽIVOTNÍ JUBILEA
Životní jubilea - Leden 2022 

Naděje není víra, že něco dobře dopadne, ale víra, že něco 
má smysl, bez ohledu, jak to dopadne. 

Václav Havel
I já věřím, že obnovená tradice přání občanům, kteří slaví 
významná životní jubilea nezanikne, ale že se díky rozhod-
nutí Rady obce z 19. 10. 2021 bude odehrávat jen jiným 
způsobem a za účasti jiných gratulantů. 

RO se shodla na následujícím:
1) V obecním periodiku a všeobecně v žádných novinách 
nesmí být uvedeny soukromé informace o občanech.

2) Obec (úřad) si může na matrice nebo v evidenci obyvatel 
zjistit, kdo právě slaví významné výročí a poté mu blahopřát.
Je pouze na občanovi (jubilantovi), zda zástupce obce pozve 
domů, nebo přijde osobně na úřad a nebo blahopřání 
odmítne.

3) Gratulace v místním tisku bez souhlasu občana je přípust- 
ná pouze tehdy, pokud je ve společenské rubrice uvedeno, 
např: “Blahopřejeme jubilantovi (jubilantům)... “ a uvedeno 
jméno a příjmení.

4) Musí být respektováno právo občana, který si nepřeje ja- 
koukoliv veřejnou gratulaci a tuto skutečnost obci sdělí.

Rada obce Loděnice schvaluje:
1) Určené zastupitelky budou ctít rozhodnutí občana a bez 
jeho písemného souhlasu, který občan adresuje k rukám sta-
rosty obce, nikoho nenavštíví.

2) Návštěvu tedy vykoná buď starosta obce či místostarostka 
(podle přání jubilanta), kteří zastupují obec navenek, nebo 
určené zastupitelky, kterým starosta předá písemný souhlas 
jubilanta nebo jeho rodiny.

3) Na základě písemného souhlasu občana s gratulací  
a předáním daru osobně určenými zástupci obce jsou 
zástupci obce povinni s jubilantem nebo se členy jeho rodiny 
sjednat přesný termín návštěvy, kterou nesmí vykonat bez 
použití ochranných prostředků.

4) Dar, jehož výši schválilo zastupitelstvo, bude občanům 
předán formou peněžitého daru v hotovosti. Věcné dary 
nebudou předávány. 

I když jména občanů, kteří v lednu 2022 slaví významná 
jubilea, redakci sdělena nebyla, přeji všem lednovým 
oslavencům pevné zdraví, duševní pohodu, radost a lásku.

Jana Tučková
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Cyklus minipřednášek  Významné 
osobnosti Loděnice – Karel Paták
Nově vzniklý spolek “Loděnice v historii” připravuje cyklus krátkých 
přednášek o významných osobnostech naší obce. V lednu ji zahájíme 
besedou o akademickém malíři Karlu Patákovi. 

Srdečně všechny zveme ve středu 12. 1. 2022 v 18 hod. do přísálí 
Klubu.

Po ukončení besedy proběhne krátká členská schůze spolku.

Tereza Fatková

Leden v historii
1. leden - Den obnovy samostatného českého státu (slaví 
se od roku 2001)
1. 1. 1801 - Italský astronom Guiseppe Piazzi objevil první 
planetku a pojmenoval ji podle římské bohyně plodnosti 
a úrody Ceres. (Planetka je svým rovníkovým průměrem 
975 km největším objektem obíhajícím mezi drahami 
Marsu a Jupiteru, byla zařazena mezi tzv. trpasličí planety.)
4. leden - Světový den Braillova písma. (Písmo funguje 
na principu bodů, vystouplých z materiálu, které tak nevi-
domý čtenář vnímá hmatem. Je pojmenováno podle fran-
couzského učitele Louise Brailla, který v dětství ztratil zrak; 
v patnácti letech vytvořil toto písmo úpravou francouzského 
vojenského systému, jenž umožňoval čtení za tmy.)
10. 1. 1971 - Zemřela módní návrhářka Coco Chanel (*1883)
11. 1. 1922 - V kanadském Torontu byl k léčbě diabetes 
(cukrovky) poprvé použit inzulín
15. 1. 2001 - Byla spuštěna anglická Wikipedie, první  
z jazykových mutací Wikipedie (mnohojazyčné online 
encyklopedie)
16. leden - Den památky Jana Palacha (Student historie  
a politické ekonomie FF UK, který se upálil na protest 
proti potlačování svobod a pasivnímu přístupu veřejnosti  
k okupaci Československa armádami států Varšavské smlou- 
vy. Dne 16. 1. 1969 se zapálil v horní části Václavského 
náměstí v Praze. S rozsáhlými popáleninami byl převezen 
na Kliniku popálenin v Legerově ulici, kde po třech dnech 
zemřel. Jeho pohřeb 25. 1. 1969 se stal velkou demonstrací 
proti pokračující okupaci.)

17. 1. 1931 - Odehrál se první hokejový zápas na Zimním 
stadionu Štvanice (první stadion s umělou ledovou plo-
chou na území Československa)
19. 1. 982 - Svatý Vojtěch (z rodu Slavníkovců) byl na 
Levém Hradci zvolen druhým pražským biskupem
21. 1. 1896 - V Praze byl založen fotbalový klub Slavia

21. 1. 1911 - Odstartoval první ročník Rallye Monte Carlo
23. 1. 1179 - Bitva u Loděnice, došlo k ní v místě zvaném 
Pod Holými vrchy (dnes se zde také říká  U Lanovky), kde 
silnici na Rudnou přetíná dálnice D5. Uvádí se také název 
V Hlubokém. Jde o první zmínku o obci Loděnice. V bitvě 
o moc se střetli kníže Soběslav II. (strýc) a kníže Bedřich 
(synovec), oba z rodu Přemyslovců, ale každý z jiné větve. 
V důsledku nejasné formulace v tzv. Stařešinském řádu 
(právo vládnout měl nejstarší mužský člen rodu) i oso- 
bovali oba nárok na knížecí stolec. Bedřich byl v krvavé 
bitvě poražen a zachránil si život útěkem. Soběslavovo 
vítězství však bylo jen dočasné, 27. ledna 1179 v bitvě Na 
Bojišti u Prahy (dnes Nové Město) Bedřich Soběslava za 
pomoci znojemského knížete Konráda Oty porazil.
26. 1. 1907 - Císař František Josef I. schválil volební zákony, 
jimiž bylo v Předlitavsku (součástí byly Země Koruny 
české) zavedeno všeobecné a rovné volební právo
27. leden - Mezinárodní den památky obětí holocaustu  
a předcházení zločinům proti lidskosti. (Připomíná 
události 2. světové války – šest milionů židovských obětí 
po dobu holocaustu. Datum není náhodné, 27. 1. 1945 
byl Rudou armádou osvobozen koncentrační tábor  
Auschwitz-Berkenau, známý pod českým názvem  
Osvětim-Březinka)
28. 1. 1061 - Zemřel český kníže Spytihněv II., nástup-
cem se stal jeho bratr Vratislav, od r. 1085 první český král  
z rodu Přemyslovců
28. 1. 1986 - Raketoplán NASA Challenger explodoval 73 
vteřin po startu, celá sedmičlenná posádka mise STS-51-L 
zahynula
31. 1. 1961 - V rámci mise Mercury-Redstone 2 byl do 
vesmíru vynesen první hominid, šimpanz Ham (červen 
1956 Kamerun – 19. leden 1983 Severokarolínský zoopark)
31. 1. 1966  - Odstartovala sovětská sonda Luna 9, první 
sonda, která měkce přistála na Měsíci
Zdroj: Wikipedie, V. Junek: Berounské války, V. Vondruš-
ka: Slavné bitvy českých panovníků

Vybrala Dagmar Smutná
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A ještě trocha historie
Leden je pro někoho nejkrásnějším obdobím v roce, 
pro někoho nic moc. Pro obec Loděnici je měsícem hi-
storickým. Událost, která se v naší oblasti udála je druhou 
písemnou zmínkou o existenci Loděnice, tedy tehdy  
Lodinice.

Ve své kronice píše panVáclav Hájek z Libočan v roce 1541  
o velké bitvě, která se u naší obce udála. Bylo to ve struč- 
nosti takto:

V roce 1172 vládl v Čechách na rozhodnutí císaře Fridri-
cha Barbarosy kníže Soběslav II. Byl lidmi oblíben, říkali 
mu „selské kníže“. Šlechtou byl nenáviděn a nectěn pro 
svůj nízký původ. Při ochraně hranic svého panství postu-
poval neúprosně a nevyhnul se plenění kostelů a klášterů, 
za což byl papežem uvalen do klatby, z knížecího stolce se- 
sazen a na jeho místo určen další přemyslovec a příbuzný, 
Bedřich /Fridrich/. Ten si však svoji vládu musel získat 
vojensky, což se mu podařilo a Soběslava z Prahy vyhnal. 
Ke konci roku 1178 musel Bedřich odjet na dvorský sjezd 
k německému císaři a Soběslav toho chtěl využít pro zno- 
vunabytí knížecí moci. Bedřich byl však včas varován  
a z cesty se rychle vracel Dle kronikáře Václava Hájka 
nocoval na břehu potoka  u vsi Lodinici, kde ho přepadl 

Soběslav a strhla se přeukrutná bitva. Bylo to v noci a pře- 
kvapení Bedřichovi vojáci stačili jen utíkat. Soběslav je 
hnal  „přes zamrzlů rieku Můžu“ až k Prčicům. „…a ta bit-
va trvala až do wajchodu slunce. Čechové na placu zuosta-
li a málo odpočinuvše táhli nazpátek až k Lodinici“. Těm, 
které pochytali, uřezali nosy a uši a se spoustou zajatců 
táhli na Prahu. „….a tu což bylo v stanijach všeho pobra-
li, též ty stany zbivajůce na vozy kladli a viezňuw mnoho 
jízdných i pěších s sebu hnali, mezi nimi jeden Niemec 
veliké postavy v celém kyrysu na koni ladrovaném.“ Tak 
píše kronikář Hájek a o tomto vězni je již další vyprávění. 

Bohužel ani toto vítězství Soběslavovi k navrácení moci 
nepomohlo a Bedřich se silnými posilami  vyzyvatele po-
razil později u Vršovic, v místě dosud zvaném  Na bojišti.

Bitva „ U Lodinici“ se udála dne 23. 1. 1179 a to je právě 
ta zmínka o naší obci. Zajímavostí je, že místo krvepro-
lití bylo označeno „ V Hlubokém“, kde se tak říká dodnes 
/dříve Hluboký důl/. Jen ten břeh pokoka mi tam nějak 
nesedí. Ale vzpomněla jsem si na vyprávění dědy, kdy při 
stavbě plotu na „urnový háj“ vedle hřbitova narazili na 
říční písek. I tok Kačáku za ta století doznal změn.

23. ledna tedy máme důvod k oslavě. Dostali jsme se do dějin.

Z kronik vybrala Alena Heinrichová

Po ročním odkladu se v sobotu 27. 11. 2021 v našem Velkém 
sále Kulturního zařízení sešli příznivci swingu a melodií ten-
tokráte z období konce válečných a začátku poválečných let 
nazvaného „nylonový věk”. Koncert byl původně plánován 
na listopad 2020, covidová opatření tehdy jeho uskutečnění 
neumožnila a i tentokrát byli pořadatelé nějakou dobu napjati, 
zda se letos situace nezopakuje. Naštěstí stačila „jen” důsled-
ná kontrola očkovacích certifikátů a průkazů identity, aby se 
vyhovělo vládním nařízením (je potěšitelné, že návštěvníci 
byli vstřícní, a usnadnili tak pořadatelům jejich roli). Pouze 
několik prázdných sedadel v jinak naprosto vyprodaném sále 
svědčilo o tom, že majitelé vstupenek buď nebyli očkováni, 
nebo se rozhodli neporušit karanténu, či nevstupovat mezi 
ostatní s případnými covidovými příznaky. 

Atmosféra byla skvělá, a kdyby nebylo respirátorů na 
obličejích, vypadalo by to jako za „starých” časů – v sále i ve 
„foyer“ to před představením hučelo jako v úle. A pak zhas-
la světla a na ozářené pódium nastoupili hudebníci Melody 
Makers se svým uměleckým ředitelem a zpěvákem Ondře-
jem Havelkou. Pro tak početný orchestr se jeviště i Velký sál 
paradoxně jevily jako docela malé. Vtipné průvodní slovo  
a hlavně virtuózní výkony muzikantů i zpěváků (zpíva-
li Rozálie a Vojtěch Havelkovi) a hudba českých bigbandů 
(Karla Vlacha, Emila Ludvíka nebo Ladislava Habarta), ale i řady 
zahraničních těles si brzy podmanily srdce všech přítomných. 

Není divu, že si posluchači a diváci v sále vynutili pot- 
leskem ještě několik přídavků, kde opět kromě zpěváků 

Koncert Melody Makers

excelovali hudebníci – jmenujme alespoň fenomenálního 
klavíristu Jakuba Šafra (bývalého kapelníka MM, který 
občas u MM hostuje a Loděnice ho mohla vidět nedávno  
i v představení Koncertu v barvách Semaforu, jejž doprová-
zelo jeho Trio), dechberoucího trumpetistu a kapelníka 
MM v jedné osobě, Juraje Bartoše (původně u MM pou-
ze hostoval a kapelníkem je od roku 2013), kytaristu Petra 
Tichého nebo bubeníka Davida Maxy. Skvělé byly i saxo-
fony, klarinety a housle. Kontrabas, bohužel kromě sóla, 
příliš slyšet nebyl a na kobercem pokrytém jevišti nevynikl 
ani typický zvuk dopadajících podrážek výborně stepující 
dcery Ondřeje Havelky. Jinak ale diváci rozhodně odcházeli 
nadmíru spokojeni a koncert se stal opravdu mimořádným 
kulturním zážitkem. 

Děkujeme tedy LOděnické KULturní Společnosti ve složení 
Pavel Machač, Olga Holá, Martin Holý, Táňa Machačová, 
Přemysl Hamerník za jeho zprostředkování a bezchyb-
nou organizaci a doufejme, že se jim podaří do Loděnice 
přilákat i v příštím roce zajímavé osobnosti hudební scény.

Jana Tučková
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Jedeme „na doraz“ a doufáme
V současné době, kdy se potýkáme s další vlnou covidové 
pandemie, jsou to v první řadě lékaři a všichni zdravotní-
ci, kterým patří naše veliké poděkování. Velmi oceňujeme 
jejich náročnou práci a vážíme si toho, s jakým nasazením  
ji vykonávají. 

V jednoduché pozici však nejsou ani pedagogové na všech 
stupních škol, které nyní (začátkem prosince) zasáhla velká 
nálož nákazy. Ukázalo se, že počty žáků pozitivně testo-
vaných na covid-19 jsou aktuálně nejvyšší za celou dobu 
epidemie.

Jak vypadá situace na Základní škole v Loděnici, mi přiblížila 
zástupkyně ředitelky Mgr. Eva Girethová: „Testujeme jeden-
krát týdně antigenními testy. Pozitivních záchytů máme 
poměrně málo. Problémem je, že musíme po hlášení na 
KHS (Krajská hygienická stanice) trasovat a vše oznamovat 
rodičům, což je velká zátěž nejen pro vedení školy, ale i pro 
třídní učitele, jejichž třídy jdou do karantény.“ „V průběhu 
listopadu jsme měli v karanténě dvě třídy, ale doma byly již 
1., 3. a 4. třídy, část 8. tříd, 6. a 9. třídy opakovaně. Točíme se 
v kruhu,“ doplňuje.

Jakmile je v karanténě více než polovina žáků třídy, přistu-
puje škola k tzv. hybridní výuce. To znamená, že učitel vede 
prezenčně vyučovací hodinu s žáky ve třídě a ta je zároveň 
přenášena on-line žákům, kteří jsou doma v karanténě. Pro 
učitele je tato forma výuky velmi náročná a její efekt nikdy 
nemůže být stoprocentní. Situace je složitá i z toho důvodu, že 
se stále dohání loňský dlouhodobý výpadek prezenční výuky.

A pedagogický sbor? „Samozřejmě máme nemocné i ko-
legyně a kolegy, někteří jsou na OČR a hlídají své děti  
v karanténě, jiní se potýkají s covidem, přestože jsou očko-
vaní. Zajistit suplování je pak velmi problematické, mnozí 
učitelé jedou opravdu „na doraz“,“ konstatuje E. Girethová. 
Zároveň si váží přístupu pedagogů, oceňuje jejich snahu vzá-
jemně si vycházet vstříc a pomáhat. „Dva učitelé mají v pátek 
studijní volno, přesto se několikrát sami nabídli k výpomo-
ci,“ dodává s uznáním. 

Ve snaze eliminovat další šíření viru se pedagogové rozhod-
li zakoupit antigenní testy a každé pondělí se testují všichni 
učitelé včetně očkovaných. 

Covidová epidemie a její důsledky mají bezesporu dopad 
i na psychiku dětí, pedagogové se proto ze všech sil snaží 
ve škole vytvářet příjemnou atmosféru.  K té určitě přispěl 
i tzv. „barevný týden“- na každý den v týdnu byla určena 
barva, do které se žáci i učitelé měli obléknout. Děti se do 
akce zapojily s nadšením. Zpestřit a zpříjemnit si adventní 
období ve škole umí i sami žáci. Na Mikuláše, v pondělí 6. 
prosince, uspořádali deváťáci mikulášskou nadílku. Ve všech 
třídách Mikuláš s andělem a čertem žákům nadělovali drob-
nosti, které finančně zajistila Rada rodičů. Vše samozřejmě 
probíhalo v souladu s dodržováním proticovidových hy-
gienických opatření.   

Všichni žáci i učitelé doufají a věří, že po vánočních prázd-
ninách se situace zlepší a k uzavírání škol již opravdu nedojde.

Dagmar Smutná

2D už nestačí
Na naší škole se v rámci kroužku „Mediální a počítačová 
grafika“ pracuje na různých projektech, ale asi nejzajíma- 
vějším z nich je tvorba a práce s 3D tiskem.

Škola zatím vlastní dvě tiskárny, ale dalo by se říct – „parády 
už natiskla hodně“. Od klíčenek přes dárky za nejhezčí 
masky na školním Halloweenu, modely domů, vystřelo-
vací letadla, fontány pro zvířátka, výzdobu do oken, až po 
praktické věci, jako jsou trychtýře, záslepky do zásuvek, 
madlo k balkonovým dveřím, krmítka a návnady pro ry-
báře, formičky na cukroví /sušenky/ různých tvarů a mno-
ho dalších výtvorů.

Žáci zkouší na volně přístupném programu modelování 
objektů, úpravy a postupy, ze kterých se vytvoří model. Ten 
následně převedeme do programu pro úpravu tisku. Vy-
bereme podmínky, za jakých lze tisknout, materiál a bar-
vu, ze které budeme tisknout, a vygenerujeme specifický 
kód pro danou tiskárnu. Ta pracuje nezávisle a bez připo-
jení k jiným zařízením. Vše podstatné se tedy odehrává na 
počítači, ale to nejdůležitější je na tiskárně samotné! Ta si 
na základě námi vygenerovaného kódu tiskne model sama. 
A za sebe mohu říct, že první tisk je až fascinující a nejde se 
od jeho sledování odtrhnout. V průběhu tisku sledujeme, 
jak náš model roste, jak se mění, a s nedočkavostí čekáme 
na dokončení.

Výtvory žáků jsou opravdu kreativní a krásné.
Jana Šimková

ŠKOLA

Fotografie od modelování až po konečný model:
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Možná tuto sympatickou drobnou dívku občas míjíte na uli-
ci, nebo ji potkáváte brzy ráno či naopak večer na zastávce au-
tobusu. A někteří z vás také ví, že se jmenuje Valerie Trocjuk. 
Jen málokoho by však napadlo, že jde o další loděnický talent. 

Jako malou ji rodiče přihlásili do taneční školičky a také 
si vyzkoušela i některé další sporty. Nejvíce jí ale učarova-
la gymnastika. Začala s ní ve druhé třídě na ZŠ Bronzová 
ve Stodůlkách, kde od roku 2011 existuje úspěšný od- 
díl Moderní gymnastiky (MG) pod vedením gymnastky 
Šárky Panské. Pod skvělým trenérským vedením Valérie 
již o dva roky později získávala první medaile – v počet-
ných pohárových soutěžích jarní sezóny 2019 se pravidel-
ně umisťovala na druhém místě, včetně přeboru Prahy.  
A v témže roce, v konkurenci dívek z celé republiky skončila 
na skvělém 6. místě. 

Jí to ale nestačilo, a tak na sobě dál tvrdě pracovala i přesto, že 
sezóna následujícího roku byla poznamenána celosvětovou 
epidemií, která omezila život nás všech a negativně se projevila 
v celé řadě odvětví, přičemž u sportovních tréninků zvlášť.

Valérie se přesto nevzdala a hned, jak to bylo možné, se pus-
tila do trénování třikrát do týdne a i díky tomu v roce 2021 
postoupila do II. kategorie (cvičení se švihadly a obručí).  
I mezi staršími gymnastkami znovu dokázala stoupat  
na stupínky vítězů - třikrát získala stříbro a dvakrát zlato - na 

V Loděnici se rodí gymnastický
talent

SPORT 

Přeboru Prahy a v Memoriálu Míly Morávkové. V listopa-
du pak v Kyjově na Mistrovství České republiky v moderní 
gymnastice v základním programu získala zlato v soutěži 
družstev a ve víceboji jednotlivkyň byla druhá. A to chodí 
teprve do 6. třídy! 
 
Není divu, že jsou na ni rodiče patřičně pyšní, i když to zprvu 
znamenalo, že ji denně vozili do školy a teď zase na závody 
po celé České republice. Navíc se nově budou muset v do-
provodu střídat, protože Valeriin pětiletý bratr Anton už  
velmi dobře bruslí a chce se věnovat hokeji.

Tak gratulujeme a držíme palce, ať se oběma gymnastické  
i hokejové sny plní a Loděnice má o další slavná jména více.

Jana Tučková

ŽIVOT V OBCI

V sobotu 20. listopadu v brzkých odpoledních hodinách se 
vydáváme k loděnickému Kulturnímu zařízení. Nastal pro 
nás dlouho očekávaný den D a naše ratolest bude konečně 
oficiálně přivítaná, coby právoplatný občan naší obce. Po 
měsících očekávání a závisti sousedním obcím, které už 
Vítání mají za sebou, jsme se konečně i my dočkali. Cestou 
potkáváme rodiny s miminky zachumlanými v korbičkách 
kočárků, ale i občánky, kteří si jdou pro své přivítání jistou 
chůzí. Je znát, že tento pravidelný obřad nebyl delší dobu  
uskutečněn.

Vítání občánků

Do sálu vstupujeme po ukázání platného očkování, všich-
ni s poctivě nasazeným respirátorem. Sedíme v rodinném 
kruhu, s požadovaným zákonným rozestupem. Přísnou at-
mosféru vládních opatření však hravě rozbijí děti z místní 
školy, které spustí hned po uvítání paní místostarostkou svůj 
bohatý pěvecký repertoár. Přidají i několik vánočních koled. 
Zpětně je mi líto, že je nemohli vidět i ostatní spoluobčané 
u rozsvícení stromku. Pod rouškou se všichni usmíváme. 
Šťastnější z nás si mohou vystoupení vychutnat v klidu vsedě, 
ostatní se snaží udržet rozjívené občánky na místě. 

Po vystoupení dětí přichází slavnostní řeč paní místostarostky 
a postupně jdeme podepsat pamětní knihu. Při té příležitosti 
obdržíme pamětní list a milé pozornosti od obce. Na úřadě evi- 
dentně ví, kde maminky utrácí za své děti nejvíce. Děkujeme!

Lucie Mihalovič

Valerie je ve spodní řadě druhá zprava
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V sobotu 20. listopadu se konala velice příjemná událost, která 
všechny účastníky naladila na vlnu vánoční pohody. V přísálí 
Kulturního zařízení jsme se sešli se zahrádkáři, kteří připravili 
vše potřebné pro to, aby žádný z účastníků nezůstal bez ad-
ventního věnce a další výzdoby.

Čekaly nás různé typy větví, potřebné korpusy a všechny 
možné přízdoby, od svíček až po ručně vyráběné keramické 
ozdoby. Kdo nevěděl jak na to, členové spolku hned pohotově 
přispěchali s potřebnými radami a pomocí. Díky nim někteří  

Výroba adventních věnců se 
zahrádkáři

Obrazová reportáž ze zasněžené Loděnice

Sněhová nadílka prověřila
připravenost naší technické čety … ... potěšila děti …

Jana Tučková

z nás zvládli svůj zcela první adventní věnec. Bylo to do-
poledne v příjemné atmosféře a za sebe můžu říct, že se moc 
těším na další akci, kterou zahrádkáři uspořádají.

Lucie Mihalovič

… a krášlila řadu
známých míst.

Rok od roku si při procházkách obcí určitě všímáte čím dál 
rozšířenější vánoční výzdoby nejen obecního osvětlení, ale 
převážně i soukromých domů.

Ráda sleduji především kreativní nápady a um jednotlivých 
občanů, kteří popustí uzdu své fantazii, popř. se nechají in-
spirovat na oblíbeném Pinterestu, nebo kdekoli jinde. 

Jsem šťastlivcem, který se trvale může podílet na nejen 
vánoční, ale i velikonoční a podzimní výzdobě Palackého 
ulice, kterou za účelem pokochání navštěvuje čím dál více 
spoluobčanů a valná část i opakovaně. Své domy jsme si v naší 
ulici zdobili hlavně při příležitosti vánočních svátků i dříve, ale 
po opravě ulice a v rámci chodníku vybudovaných ostrůvků 
pro zeleň zde vznikly plochy, které přímo vyzývaly k tomu dát 
výzdobě ulice jednotný ráz. 

V loňském roce jsme tak ulici o Vánocích vyzdobili hlavně 
trpaslíky. V závěru i značnou část naší sousedské skupiny 
překvapily dvě rodiny instalací svého vlastnoručně vyro-
beného dřevěného betlému, který je k vidění i letos.  V tom-
to roce jednoznačně vyhráli andělé a ulice by se tak mohla 
jmenovat Andělská. Společným dílem se tak stal jeden 
centrální záhonek na konci ulice, kterému dominují andělé  
a náš uliční vánoční stromeček. Ozdobili jsme ho samo- 
zřejmě andílky, a to ze šišek. 

V naší zdobící skupině máme velké štěstí na to, že jsou zde 
jak kreativci, tak realizátoři, ale i kritici a povzbuzovači. 
Společné dílo umíme naplánovat, rozdáme si úkoly včetně 

Vánoční výzdoba v naší ulici zajištění materiálu a v závěru řádně zhodnotíme výsledek 
u dobrého jídla a pití. 

Osobně požívám největších výhod, které společná výzdo-
ba přináší. Vzhledem k tomu, že jsem oproti mým mladším  
a zaměstnaným sousedkám často doma, stávám se tak 
průvodcem ulicí spoustě návštěvníkům. Mezi první patří po-
každé naše mateřská školka. Děti většinou dostanou nějaké 
sladkosti, které provází upozornění učitelek, že nárok na ně 
mají až po obědě a jen maličký kousek – ty úči a jejich zdvižený 
prstík ohledně sladkosti miluji. To nejkrásnější při této exkurzi 
je povídání dětí, kterým se výzdoba očividně líbí. Věřím, že 
nás naše společná tvorba neopustí a mé průvodcovské výsady 
si v budoucnu užijí i mé sousedky, až se školkou přijdou i jejich 
vnoučata.       
           Bohuslava Vohradská

P.S.: Téma výzdoby na příští rok už je asi schválené, takže kdo 
k nám chodíte, těšte se s námi.
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Do redakce nám dorazily písemné i ústní reakce na 
otištěné Rozloučení pana Jiřího Founě. Velice nás těší, 
že se ukázalo, že této rodině nezištně pomáhalo mno-
hem více občanů, než by se podle zveřejněného dopisu 
zdálo. Ať to již byla paní místostarostka, zaměstnankyně 
Obecního úřadu, místní hasiči, majitel realitní kanceláře 
pan Havlíček nebo sousedé – paní Šimrová, paní Fifková 
a zřejmě i mnoho dalších. To je velmi příjemné zjištění.

Dostali jsme i kritické připomínky – například ohledně 
neexistující regulace parkování na náměstí nebo v ulici 
Za GZ nebo reakci na článek Jak se Vám líbí, poukazu-
jící na dlouhodobě odložené vraky vozidel v ulici K Nou-
zovu, případně  na vozidla čekající na opravu, která navíc 

překáží při provozu Sběrného dvora. Pokusíme se získat 
stanovisko obce a ve Zpravodaji ho otiskneme.

Potěšila nás ale i pozitivní reakce na úroveň posledních 
čísel Zpravodaje a v této souvislosti si dovolujeme vyzvat 
čtenáře, aby nám napsali, na co bychom se ve Zpravoda-
ji měly  zaměřit. Uvítáme vaše tipy a podněty, ať už se 
budou týkat zajímavých osobností obce a jejich činnosti, 
skutečností, které vás překvapily a potěšily, nebo naopak 
věcí, které vás tíží.

Děkujeme vám, že spoluvytváříte náš Loděnický zpravodaj.

Lucie Mihalovič, Dagmar Smutná a Jana Tučková

NAPSALI NÁM

U Sběrného dvora vznikla skládka papíru přímo před pěti 
prázdnými kontejnery na papír. Složit kartony a dát je do 
nádob zřejmě bylo nad něčí síly. Turisté, přijíždějící na 
vlakové nádraží, se museli divit, jakým zapadákovem to 
projíždějí. 

Pochválit proto musíme zaměstnance Obecního úřadu, 
protože papír už je dávno odklizen a před kontejnery  
je čisto.

A ještě postřeh MUDr. Vlčka  
z listopadu...

ŽIVOT V OBCI

Vydává obec Loděnice, Husovo nám. 4, 267 12 Loděnice jednou měsíčně. IČO 002 335 10, tel. 311 671 691, registrováno pod č. MK ČR E 10549 
e-mail: zpravodaj@lodenice.cz, příspěvky do zpravodaje, náměty a připomínky posílejte na uvedenou emailovou adresu nebo doručte na obecní úřad.  

Oficiální uzávěrka je stále 15. den předchozího měsíce, ale vzhledem k prodloužené době tisku, prosíme o zaslání příspěvků co nejdříve. 
Redakční rada: Dagmar Smutná, Lucie Mihalovič a Jana Tučková, grafické zpracování: Michaela Tumová 

Povoleno odborem kultury ONV Beroun dne 15. 1. 1977, č. j. 1/1997
Zpravodaj je distribuován zdarma. Tištěno v GZ Media. Vydání č. 1/2022 ze dne 31. 12. 2021

Redakce Zpravodaje vám do nového 
roku 2022 přeje hodně štěstí, pevné 

zdraví a úspěšný rozjezd!
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       OBECNÍ ÚŘAD LODĚNICE     ou@lodenice.cz

Starosta: Václav Bauer

Podatelna : Hana Ubesová

311 671 691
311 672 577
311 517 926

ZDRAVOTNICTVÍ

MUDr. Martin Ralbovský - praktický lékař
lekar.lodenice@genecare.cz

Karla Veberová - sestra
sestra.lodenice@genecare.cz

po 7:00 - 14:00
út 7:00 - 13:00
st 7:00 - 16:00
čt 7:00 - 10:00
pá 7:00 - 12:00

311 673 281

721 092 719

st     16:00 - 18:00
čt     10:00 - 12:00

  

Pro objednané

  MUDr. Simona Tesařová - zubní lékař
po, út, čt   

 
 311 672 253

  

  
MUDr. Lenka Jačková 
lékař pro děti a dorost

po, út, čt, pá        7:30 - 10:00,   st   10:00 - 12:00
po, út, čt, pá     10:00 - 11:00
po, út,  čt            11:00 - 13:00   (pá do 12:00)
st              12:00 - 17:00

Ambulance:
Kontroly:

Prevence:
311 672 246

MUDr. Tereza Pacltová - praktický lékař
Hluboká cesta 137, Loděnice

po, čt, pá          8:00 - 12:30,   út  7:00 - 13:00
st             12:30 - 18:00

  

702 038 949

311 671 063

OSTATNÍ

Pošta

Sběrný dvůr

Obecní knihovna

po, st          10:00 - 12:00,    13:00  - 18:00
út, čt, pá      8:00 - 12:00,    13:00  - 16:00   

út, čt 14:00 - 18:00 (1.4. - 31.10) 
            12:00 - 16:00 (1.11. - 31.3.) 

   
 

954 226 712

739 004 380

po                    9:00 - 12:00      14:00 - 17:30
čt                   14:00 - 17:30 313 129 486

Tel. č. 

Tel. č. 

Tel. č. 

Ordinační hodiny/otevírací doba

Otevírací doba

  Základní škola - 311 672 114 Jídelna ZŠ - 311 672 252 Mateřská škola - 311 672 234

POHOTOVOSTNÍ A HAVARIJNÍ SLUŽBY DODAVATELŮ ELEKTRICKÉ ENERGIE, PLYNU A VODY

Pohotovostní služba elektrorozvodných závodů  800 850 860
Pohotovostní služba vodáren, VaK Beroun   606 666 990, 800 100 663
Pohotovostní služba plynáren      1239
Hasiči HZS KLADNO - 950 870 011, 950 870 444, HZS BEROUN - 950 841 011, HZS HOŘOVICE - 950 842 011

OSTATNÍ KONTAKTY A INZERCE
GZ Media, a. s.           tel. 311 673 111            e-mail: info@gzmedia.com                web: www.gzmedia.cz/kontakty    

Bohoslužby římskokatolické církve
v kostele sv. Václava v Loděnici,

  ne   9:30

   

Elektrické práce- Ladislav Herynek   - 603 284 843   - MgA. Tamara Schreiberová, 732 674 000
Instalatérské práce a strojní čištění kanalizací Vyvážení jímek: VaK Beroun, 311 747 123,   /    
Kadeřnictví: Zuzana Potencová  - 777 282 771, Alena Zelenková - 775  121 227
Kominictví Haken   www.revizekominu.cz, 774 642 211  /   J. Čermák, Žilina - 774 699 083         

Zuzana Víchová
Velký sál kapacita 100 - 150 osob Přísálí kapacita 30 - 40 osob

725 924 116
400 Kč/h komerční účel
250 Kč/h nekomerční účel

150 Kč/h komerční účel
  80 Kč/h nekomerční účel

PRONÁJEM KULTURNÍHO ZAŘÍZENÍ

      
Malířské a zednické práce - 775 177 404  Hekl338@seznam.cz        
Masáže, kosmetika, pedikúra, nehtová modeláž, depilace - Marta Železná, 728 955 991
Sklenářství Sluka - Husovo náměstí 4, 604 402 714                        Přeprava seniorů PB Help asistent - tel. 732 458 629,  www.pb.help-asistent.cz
Účetnictví, daňová evidence, přiznání daně z příjmu a DPH, mzdy - 777 177 404, Daria.Orn@seznam.cz
Zámečnická pohotovost NON STOP, 777 323 707, www.zamky-nonstop.cz         Pedikúra, manikúra Helena  - Helena Modrová - 604 890 730
Prodej, pronájem nemovitostí, výstavba cihl. nízkoener. RD na klíč - Vlasta Dosedělová 725 509 272   dosedelova@rkbohemia.cz

Manikúra a nehtová modeláž 
Esteé Masáže Relax - Lada Dvorská 606 912 115 

po, st    8:00 - 16:45          út            8:00 - 15:45
po, st    8:00 - 16:45          út, čt     8:00 - 15:45

Czech POINT, pokladna, matrika: J. Bezrová, A. Kohoutová

  - 311 671 138, Bára Frydrychová - 

9:00 -14:00
st    9:00 - 12:00 

13:00 - 17:30 
pá   8:00  - 12:00

Pro objednání volat pouze:  
po, út, čt 15:00 - 16:00
pá  13:00 - 14:00

Lékárna  Mgr. Hana Kholová

 Květinářství Loděnice, Šárka Bauerová, tel. 777 133 006

po,út     8:00 - 16:00
st            9:00 - 17:00

čt     8:00 - 16:00
pá    8:00 - 15:00

polední přestávka  12:30 - 13:00

so 8:00 - 12:00


